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1. Dagsorden 

Et par punkter blev tilføjet Pkt. 2 Siden sidst – dagsorden i øvrigt som det udsendte forslag. 

 

2. Siden sidst, Meddelelser m.v. 

• Overdragelse af klubbens indsats på sociale medier fra Hans-Henrik: Henning og Flemming er i gang, 

og rækker ud til andre, hvis der er behov. 

• Affaldsindsamling: Klubben har fået en rute på omkring 4,5 km. i Brobyværk, og 8-9 personer er 

meldt til. Henning er turleder. 

• Økonomi i Skiafdelingen: Møde med Skiafdelingen er aftalt til medio maj måned. 

• Anbefalinger om sikkerhedsudstyr: I forlængelse af drøftelse af sikkerhedsudstyr for alpinture på 

sidste møde, blev der også drøftet udstyr for MTB, især når det er downhill. Anledningen til drøftelsen 

er uheld på årets alpintur tilbage i februar måned, og ulykke på sidste weekends downhill 

konkurrence. Sidstnævnte var ikke et FSM-arrangement, og ulykken skete for en dygtig, ung rytter – 

og det vil altså også kunne ske i FSM-regi. Bestyrelsen ønsker på den baggrund, at kunne udmelde 

obligatorisk hhv. anbefalet sikkerhedsudstyr på de forskellige slags aktiviteter vi har i FSM regi. Og 

gerne sådan, at der er en rød tråd mellem de forskellige afdelinger/typer aktiviteter, ex. at cykelhjelm 

er obligatorisk for al cykling, både MTB, landevej og gravel. Henning koordinerer og involvere som en 

del af dette de respektive udvalg (Ski, Cykel og MTB), eller at rygskjold er anbefalet på alpinture. Når 

FSM-reglerne er vedtaget skal der tages stilling til, hvordan det kommunikeres og herunder drøftede 

bestyrelsen at der evt. kan skiltes med reglerne for MTB ved bikeparken. 

• Fælleshus Gåsebjergsand: Der er afholdt møde hos kommunen for de involverede foreninger. Planen 

med en rund bygning opretholdes, men bygningen er gjort noget større og er nu på ca. 400 m2. 

Grundplan, faciliteter m.v. blev drøftet. Alle kritiske ønsker til indretning af bygningen synes 

imødekommet og herunder, at det store møderum kan rumme tilpas store grupper på nu ca. 110 

personer. Nuværende klubhus bevares som koldt depot. Tilbage er den store hurdle, at skaffe den 

resterende finansiering. Kommunen står i spidsen for det og der gøres en fokuseret indsats for at få 

det på plads i indeværende år. Tidshorisont for et færdigt byggeri er 3 til 4 år. 

• Ændringer på hjemmesiden inkl. MTB+: Bestyrelsen og afdelingerne skal være opmærksomme på, at 

indhold på hjemmesiden ikke opdaterer sig selv, ej heller når der træffes beslutninger såsom 

afskaffelsen af MTB+. Alle afdelinger har mindst èn redaktør, som selv kan redigere indhold, eller man 

kan aftale det med Kell Lauritsen. 

• Afsendelse af e-mails fra Conventus: Der er fortsat et issue men nu kun med en håndfuld brugere – 

Morten er på sagen sammen med Conventus’ supportfunktion. 

• E-mail alias adresser: Udestående fra sidste møde – Morten rundsender eksisterende alias adresser, 

da en række af dem nok ikke benyttes i praksis og derfor lige så godt kan slettes. 
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• Rengøring i klubhuset: Flere medlemmer oplever for ofte, der ikke er gjort rent efter møder og 

aktiviteter. Gælder både i omklædningsrummene, hvor fodtøj ikke tages af ved døren, og gælder i 

fællesrummet. Info rundsendes til afdelingerne – og der sendes ligeledes en venlig opfordring til 

Orienteringsklubben og Tirsdagsklubben. Samtidig ønskes en ny støvsuger. Preben afklarer med 

Orienteringsklubben og Torben køber i givet fald en ny maskine. 

• Ekstern assistance til medlemshvervning: Der er på det seneste kommet 2-3 tilbud fra eksterne 

aktører om hjælp til medlemshvervning. Ingen af dem er interessante og afvises derfor. 

• Forsikring af bestyrelsen: Preben bekræfter, at der sidste år er tegnet en ansvarsforsikring for 

bestyrelsen. 

• Rabat på udlejning af kajakker: Faaborg Kajakudlejning har informeret om, at FSM-medlemmer kan få 

10% på leje af kajak på havnen. Det siges videre til afdelingerne. Mads melder tilbage til 

Kajakudlejningen. 

• March mod ensomhed: Kommunen er vært for morgenmad og bustransport retur fra Bøjden, når 

March mod ensomhed går fra Faaborg til Bøjden. Gå-afdelingen arrangerer, og inviterer alle FSM-

medlemmer med. 

• Aktuelle medlemstal: Bente havde aktuelle medlemstal med til mødet: 459 medlemmer d.d., hvilket 

er en smule færre end de 466 ved årsskiftet. Fra årsskiftet til primo marts er medlemstallet faldet 

med 26, og er derefter steget med 19. Det er et sædvanligt mønster, at nogen medlemmer falder fra 

ifm opkrævningen af kontingent i starten af året, og så kommer der nye medlemmer til i løbet af året. 

De 19 indmeldelser fra starten af marts fordeler sig med 14 i MTB, 2 i Gåmotion og ligeledes 2 i Cykel, 

og 1 i Løb. 

 

3. Nyt navn - Opfølgning 

Opfølgninger på beslutninger fra sidste møde: 

• Formelle rettelser, ex. FMK og div. medlemskaber: Udført – tak til Preben 

• Info til medlemmer. Henning har skrevet ud, og Henning og Morten har sørget for dækning i 

Skismøren 

• Info til sponsorer: Henning har skrevet ud 

• Markedsføring/offentlig omtale: Henning og Flemming har udarbejdet pressemeddelelse, som gav god 

omtale i Amtsavisen og Stiftstidende 

• Logo (nyt logo): Nyt logo er udarbejdet, og designmanualen er opdateret – tak til Morten 

• Klubhuset, skilte og klubnavn på gavlen: Der er bestilt skilte til gavlen (mod Odensevej) og nyt skilt til 

gavlen mod naturlejepladsen, samt sikret OK med Naturstyrelsen. Tak til Henning 

• Surfsejl og Start/Mål-bannere: Som besluttet på sidste møde, gøres der ikke noget for nærværende, 

dvs. vi fortsætter med det materiale vi har indtil videre 

 

4. Klubfælles aktiviteter 

Løbeafdelingen var vært for klubfælles løvspringstur. Som besluttet på sidste møde blev det lagt på en i 

forvejen planlagt pølseaktivitet i løbeafdelingen og derfor på en onsdag. Der var tilslutning fra ca. 30 

medlemmer fra Løb, Gå-motion og MTB samt vistnok et par stykker fra Ski. Tak til Anne Marie og 

løbeafdelingen. 

 

Klubfælles aktiviteter blev generelt drøftet på ny – enighed om: 

• Formentligt bedst med afholdelse på søndage 

• Udmeldinger og koordination med de respektive udvalg er vigtigt, både aht hvilke afdelingsvise ture 

og aktiviteter der laves i forbindelse med det klubfælles arrangement. Og aht kommunikationen til 

medlemmerne. 

 

Cykelafdelingen ønsker ikke at medvirke, da der ikke blandt udvalgets medlemmer er interesse for andre 

klubfælles aktiviteter end nytårskuren. Mads og Morten koordinerer nærmere om kommende klubfælles 

aktiviteter, da hverken bestyrelsen eller cykeludvalget har interesse i at træde hinanden over tæerne. 

 

5. Vinteraktiviteter, deltagerbetaling og sæsondatoer 

Deltagerbetaling for næste sæson af vinteraktiviteter blev drøftet. Herunder blev økonomien for den netop 

afsluttede sæson afklaret, og baggrunden for afholdelsen af vinteraktiviteter blev også genopfrisket: at der 

også er medlemstilbud i ”indesæsonen”. Vinteraktiviteterne er klubfælles og er derfor ikke omfattet af 

afdelingernes økonomi. Tilskud gives forud for antal deltagere er kendt, og veksler derfor fra sæson til sæson. 

Det skyldes, at lokaler, hold og svømmehal skal bookes før tilmeldinger i praksis kan modtages. 
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Bestyrelsen erkender, at den generelle mængde af tilskud hhv. deres størrelse ikke er holdbart ift foreningens 

samlede økonomi. Bestyrelsen drøftede derfor forskellige modeller for tilskud, ligesom sammenhængen med 

kontingentets størrelse blev diskuteret. 

For nærværende afklares det, hvor sent vi kan vente med at booke lokaler, hold og svømmehal. Beslutning om 

tilskud m.v. tages op på næste bestyrelsesmøde. Preben afklarer med Forum Faaborg. 

 

Økonomi, deltagerantal m.v. for 2023-24-sæsonen er uddybet i tabel og tekst neden for. 

 

Aktivitet Egenbetaling Tilskud 

Core mobility Ca. 345 kr. pr. halvår 

 

For medlemmer, der har deltaget både før 

og efter jul: ca. 690 kr. 

Ca. 132 kr. pr. halvår (før/efter jul) 

 

For medlemmer, der har deltaget både før 

og efter jul, er tilskuddet i alt ca. 264 kr. 

Svømning Ca. 312 kr. (hel sæson) Ca. 437 kr. pr. medlem 

Hockey Ingen egenbetaling (gratis tilbud) Ca. 316 kr. pr. medlem 

 

Core mobility 

• Før jul: 32 deltagere fordelt på 3 hold (14 mandag, 9 onsdag og 9 torsdag) 

• Efter jul: 23 deltagere fordelt på 2 hold (14 mandag og 9 onsdag) 

• Omkostning ca. 26.300 kr., deltagerbetaling ca. 19.000 kr. Netto omkostning ca. 7.300 kr. 

 

Svømning 

• 16 deltagere (hel sæson) 

• Omkostning ca. 12.000 kr., deltagerbetaling ca. 5.000 kr. Netto omkostning ca. 7.000 kr. 

 

Hockey: 

• 6 deltagere (hel sæson) 

• Omkostning ca. 1.900 kr. årligt, ingen deltagerbetaling. Netto omkostning ca. 1.900 kr. 

 

 

6. Eventuelt 

Salg af MTB trøjer går trægt, men der er flere forespørgsler om trøjer i børnestørrelser. 

 

Næste møde: Tirsdag 27. august kl. 17. 


